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Iddimanngiiu Bianco 

 
 
Forslag til forespørgselsdebat om turistvirksomhed i udvalgte landområder i henhold 

til Inatsisartut lov nr. 19 af 3. december 2012 om koncession til turistvirksomhed i 

udvalgte landområder. 

(Medlem af Inatsisartut Vivian Motzfeldt Siumut) 

 

 

Først tak til dette forslag til forespørgselsdebat. 

 

 

Turismen er et af de områder der udvikler sig godt. Og der skal ikke være tvivl om at vi alle 

har et formål med at udvikle dette område med bedst mulig deltagelse af borgerne. 

Jeg vil gerne sige tak for Naalakkersuisuts uddybning af, at turismen her i landet baserer sig 

på tildeling af landområder til forskellige formål. For med dette uddybes der omkring de gæl-

dende krav.  

  

Til trods for dette er realiteten, at der er mange udefrakommende som er med til at udbygge 

turismen. Og jeg regner stærkt med at dette er en af grundene til dette forslag.  

 

I dag har vi få steder man kan uddanne sig indenfor turismen, og det er uddannelsen som 

Service Økonom med turismen som linie på Handelsskolen, og så den nye uddannelse af 

guider i arktis. Ligeledes er der uddannelsen som Receptions- og turismeassistent i Inuili.   

 

Jeg mener at man må vægte udviklingen af disse for at forhøje antallet af hjemmehørende 

turismeaktører.   

 

Og selvfølgelig er der også i dag muligheder for at få rådgivning, f.eks. af Greenland Business, 

Erhvervsrådgivere og andre, og disse kan rådgive indenfor økonomi og støtte op. Og hvis man 

skal benytte disse steder optimalt, skal man gøre borgerne opmærksomme på disse mulighe-

der. 

 

Det er yderst vigtig at have et overordnet mål med turismen. Derfor ser vi fra Inuit Ataqatigiit 

frem til at se Turismestrategien. Med denne strategi kan vi klart se hvilken retning vi skal gå.  

 

Med disse ord siger jeg endnu engang tak for forslaget.  

 


